
Jaarverslag bestuur 2023-2024 

Zoals gebruikelijk presenteert het bestuur de werkzaamheden en activiteiten van de afgelopen 
periode. Deze Oever bevat daarnaast de jaarverslagen van de beheervrijwilligers , het bestuur en 
de jaarcijfers met toelichting van de penningmeester. Na goedkeuring worden de jaarcijfers op de 
website geplaatst. 
 
Inleiding 
Dit keer verschijnen de jaarverslagen wat later dan de leden gewend zijn. De oorzaak is de 
jubileumweek die ons noodzaakte de ledenvergadering later in het jaar te houden maar nog wel 
binnen de in de statuten gestelde termijn. 

In 2023 hadden de volgende leden zitting in het bestuur: Liesbeth Stricker, voorzitter; Tom Koudstaal, 
penningmeester; Clary Genuït, secretaris, Nico Jansen en Paul Kamsteeg.  
 
Bestuursactiviteiten 
Het bestuur kwam ongeveer elke zes weken bijeen. Afgelopen jaar zijn er enkele vergaderingen extra 
ingepland in verband met de voorbereiding van het jubileum.  
Daarnaast waren er overleggen met de gemeente en uitvoerders van projecten in en rond de  
Oeverlanden zoals Zuidasdok, de Gasunie, TriAX (vernieuwing knooppunt Nieuwe Meer) en natuurlijk 
de besprekingen over de natuurvriendelijke oevers. De andere leden van het kernteam Oeverlanden 
zijn ook betrokken bij deze overleggen. 
 
Na het heen en weer sturen van vele concepten en een extra ledenvergadering op 25 november kon 
op 12 december dan eindelijk een nieuwe gebruiksovereenkomst met de gemeente en de stichting 
Veldstudie worden ondertekend. Als vereniging kunnen we tevreden zijn over de vastgelegde 
afspraken voor het gebruik van het NME-centrum De Waterkant. 
 
Financiën 
In het financiële jaarverslag 2023 met de bijbehorende toelichting  in deze Oever van de hand van de 
penningmeester zijn de cijfers terug te vinden. Ook treft u daar de begroting 2024 aan.   
 
Beheer 
Onder leiding van Wichert Stemerdink en Carla Peperkamp hebben de beheervrijwilligers weer flink 
wat werk verzet. Veel vrijwilligers doen dit werk al vele jaren maar soms moeten er om verschillende 
redenen ook mensen stoppen. Het gevolg is dat de beheerploeg wat is uitgedund, wat het vele werk 
niet ten goede komt. Dus uitbreiding van de groep beheervrijwilligers is gewenst.  
Het jaarverslag van de beheervrijwilligers staat in deze Oever. 
 
Leden 
Aan het eind van elk jaar vinden er schommelingen in het ledenbestand plaats, ook het afgelopen 
jaar weer. Vorig jaar zijn er 38 leden uit het bestand verwijderd. Dit had meerdere redenen, het kon 
zijn door opzegging wegens verhuizing, maar ook door overlijden of nadat er enkele jaren geen 
contributie is betaald en er niet op aanmaningen werd gereageerd. 
Aan het eind van 2023 stonden er 719 betalende leden en 40 organisaties ingeschreven. Het aantal 
vervallen leden was 33 wat een toename van 33 betekent t.o.v. het jaar ervoor. 
 
Ontwikkelstrategie De Oeverlanden 
In 2023 is een aantal natuurversterkende acties uit de Ontwikkelstrategie uitgevoerd. Zo ligt er in de 
Nieuwe Meer een visdiefeiland, een platform bedekt met grind om visdiefjes een broedplaats te 
bieden. De vogelwerkgroep Amsterdam gaat de monitoring uitvoeren. 



Helaas ligt het eiland op een niet al te fijne plaats en is er de vrees dat bij een storm het eiland los 
slaat. Als die vrees wordt bewaarheid zal de gemeente het eiland verleggen.  
Andere natuurversterkende maatregelen worden in 2024 uitgevoerd. 
De pilot drijvende oevers zal hopelijk in de loop van 2024 worden gestart met het plaatsen er van. 
  
Schinkelkwartier 
De uitvoering van het Schinkelkwartier zal vele jaren vergen. Tot op heden is er nog niets te zien van 
bouwactiviteiten. Wel hebben er meerdere informatieavonden plaatsgevonden over enkele 
deelgebieden. Die betroffen de projecten Schinkelhaven, de nieuwe wijk die moet verrijzen op het 
industrieterrein en Nieuwe Meer Oost, het terrein tussen Johan Huizingalaan, A4, spoordijk en Aletta 
Jacobslaan.  
 
Hoofdgroenstructuur 
In 2023 werden er voldoende handtekeningen van kiesgerechtigde Amsterdammers verzameld om 
de gemeente het referendumverzoek ten aanzien van de Hoofdgroenstructuur (HGS) te laten 
honoreren. We hadden verwacht dat het referendum nog in 2023 zou plaatsvinden, gelijk met de 
Tweede Kamerverkiezingen, want daarvan is de opkomst vaak hoger dan bij andere verkiezingen . 
Dat is echter niet gebeurd en nu draait het referendum mee met de Europese verkiezingen op 6 juni. 
Wij dringen er bij onze leden op aan om vooral te gaan stemmen want als de opkomst te laag is 
wordt het concept-beleidskader HGS alsnog in zijn huidige vorm van kracht.  
 
Onderstation NM2 
Vorig jaar heeft de vereniging beroep aangetekend bij de Raad van State tegen het besluit van de 
gemeenteraad om het gewijzigde bestemmingsplan goed te keuren dat de bouw van onderstation 
NM2 tot een hoogte van vijftien meter aan de Anderlechtlaan mogelijk maakt. De behandeling van 
het beroep heeft nog steeds niet plaats gevonden. Ook de maquette waar meerdere keren om is 
gevraagd en die ook is toegezegd heeft nog steeds het licht niet gezien. Wel is toegezegd dat er dit 
jaar een informatieavond zal worden belegd voor omwonenden en belangstellenden.  
 
Gasunie 
In het begin van 2023 is er overleg geweest over de werkzaamheden van de Gasunie voor de aanleg 
van de nieuwe gasleiding die deels door de Oeverlanden loopt. Voor deze werkzaamheden moest 
een aantal bomen worden gekapt. Er zijn goede afspraken gemaakt over de herplant van bomen 
nadat de werkzaamheden zijn beëindigd. Ook werden geïnteresseerde leden uitgenodigd voor een 
rondleiding bij een boorlocatie om zo de bijzondere techniek van het ondergronds boren van de 
leidingen te bekijken. 
 
Onderhoud De Waterkant, portocabin en loods 
De gemeente heeft in 2023 een groot deel van de noodzakelijke renovatie aan ons onderkomen de 
Waterkant voor haar rekening genomen. Na het schilderen van de buitenkant in het voorjaar werd in 
de zomer een grondige verbouwing van het leslokaal ter hand genomen. De steunpilaren in het 
midden van het leslokaal zijn verwijderd en vervangen door een staalconstructie. Hiervoor moest de 
gehele benedenverdieping worden ontruimd en de bovenverdieping kon gedurende de 
werkzaamheden niet worden gebruikt. Na deze verbouwing zijn er aan de ramen van beide 
verdiepingen zonneschermen aangebracht zodat het ook bij warm weer prettig vertoeven is.  
Ook voor het nu lopende jaar en volgende jaren is er een budget van de gemeente voor verdere 
renovatie beschikbaar. De vervanging van de portocabin zal hopelijk in 2024 plaatsvinden. 

Excursies 
In 2023 zijn de volgende negen excursies georganiseerd: Rondje Nieuwe Meer, Nachtegalenavond, 
Vogelexcursie, Plantenexcursie, Nachtvlinderexcursie, Paddenstoelenexcursie, Bomenexcursie op 



Tuinpark Ons Buiten, Landelijke natuurwerkdag en de Winterwandeling. De excursies werden heel 
goed bezocht en voor de paddenstoelenexcursie waren er zoveel aanmeldingen dat besloten is twee 
excursies daarvan te organiseren.  

Aan de natuurwerkdag deden dit keer meer mensen mee dan we gewend waren. Er bleek dat zich 
een groep jonge mensen had aangemeld via de website van de landelijke organisatie. Hopelijk zijn ze 
zo enthousiast geworden over het natuurgebied dat ze lid willen worden. 

Educatie 
In 2023 heeft de vereniging weer samengewerkt met de stichting Veldstudie om de natuur- en 
milieueducatielessen aan Amsterdamse scholen tot een succes te maken. Het afgelopen jaar hebben 
zo’n 800 kinderen de lessen gevolgd.  
 
Biobende  
Het afgelopen jaar is de Biobende weer van start gegaan. Zowel in het voorjaar als in het najaar zijn 
er opeen drietal zaterdagmiddagen lessen in de natuur verzorgd voor kinderen van 6-12 jaar oud. 
Een enthousiaste Robert Viset verzorgde deze lessen. Het was natuurlijk afwachten of de Biobende 
weer aan zou slaan na een aantal jaren stil te hebben gelegen. Onze zorgen daaromtrent bleken niet 
nodig. Er meldden zich 12-15 kinderen per zaterdag aan. Daar de opkomst in het voorjaar goed bleek, 
is besloten ook een drietal middagen in het najaar te verzorgen.  
 
Heem Locaties 
Heem Locaties heeft ook in 2023 de bovenruimte weer regelmatig verhuurd. Wel moesten de 
verhuuractiviteiten in de zomer een aantal weken worden stilgelegd wegens de verbouwing van de 
Waterkant. De gelden die de verhuur ons en de stichting Veldstudie opleveren worden toegevoegd 
aan de reserve voor onderhoud van de Waterkant.  
 
Jubileum 
De jubileumcommissie is in 2023 enthousiast aan het werk geweest. Een aantal activiteiten is nader 
uitgewerkt en de voorbereidingen van start gegaan. De festiviteiten zullen van 26 mei tot en met 2 
juni plaatsvinden. Het programma treft u in deze Oever aan. 
 
Lintje  
Alhoewel eerder vermeld mag de benoeming van Nico Jansen tot lid van de orde van Oranje Nassau 
niet ontbreken want die ontving voor zijn 40-jarige activiteiten voor behoud van de Oeverlanden zijn 
lintje op het moment dat de vereniging 39 jaar bestond! 
 
Namens het bestuur, 
Liesbeth Stricker 
 


